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RADA GMINY SECEMIN 

        ul. Struga 2 

    woj. świętokrzyskie 

PROTOKÓŁ NR XXVIII/21 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 24 listopada 2021 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 900  do 1100. 

 

Sesji przewodniczył Pan Bogdan Wasik – Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji udział wzięli: Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, Pan Dominik Stawiarz – Sekretarz 

Gminy, Pani Edyta Wójcik - Skarbnik Gminy, oraz radni według załączonej listy obecności. 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych. 

Radnych obecnych na sesji – 15 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Secemin. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Secemin. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu; 

- udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Secemin na lata 2021-2026; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2021 rok; 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku 

rolnego na 2022 r. na terenie Gminy Secemin; 

- ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie  

Gminy Secemin realizowanego przez Włoszczowski Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

Sp. z o.o.; 

- uchwalenia Statutu Gminy Secemin; 

- ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Secemin;  

- przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Secemin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2022 roku;  

- pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

- ustalenia diet radnych Rady Gminy Secemin; 
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- w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów sołectw położonych na terenie Gminy 

Secemin w związku z pełnioną funkcją. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zamknięcie XXVIII sesji Rady Gminy Secemin. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1.   

Przewodniczący Rady Gminy Secemin – Pan Bogdan Wasik otworzył XXVIII sesję 

Rady Gminy Secemin. Powitał radnych, Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji jest obecnych 15 radnych, jest spełnione 

kworum i sesja jest prawomocna. 

Ad.2.  

W punkcie tym Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad przesłany radnym. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku następujących zmian: 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Rady Gminy 

Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest gmina 

Secemin;  

- wycofanie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Secemin realizowanego przez Włoszczowski 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.; 

- dodanie punktu Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy 

złożonych im oświadczeń majątkowych składanych w 2021 roku. 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby wprowadzany projekt uchwał umieścić w punkcie 

siódmym porządku obrad, natomiast dodany punkt umieścić w punkcie ósmym.  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Secemin. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Secemin. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu; 
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- udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Secemin na lata 2021-2026; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2021 rok; 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku 

rolnego na 2022 r. na terenie Gminy Secemin; 

- uchwalenia Statutu Gminy Secemin; 

- ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Secemin; a 

- przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Secemin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2022 roku;  

- pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

- ustalenia diet radnych Rady Gminy Secemin; 

- w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów sołectw położonych na terenie Gminy 

Secemin w związku z pełnioną funkcją; 

- zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia  

16 czerwca 2021 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków  

i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem albo zarządzającym jest gmina Secemin; 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy złożonych  

im oświadczeń majątkowych składanych w 2021 roku. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie XXVIII sesji Rady Gminy Secemin. 

 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o przegłosowanie porządku obrad po zmianach.  

Radni jednogłośnie opowiedzieli się „za” przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Imienny raport głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. 

Do protokołu z XXV sesji Rady Gminy Secemin uwag nie zgłoszono i przyjęto go 

jednogłośnie. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Secemin. 

Ad.4. 

Do protokołu z XXVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Secemin uwag nie zgłoszono  

i przyjęto go jednogłośnie. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie protokołu z XXVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Secemin. 
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Ad.5. 

Do protokołu z XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Secemin uwag nie zgłoszono  

i przyjęto go jednogłośnie. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie protokołu z XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Secemin. 

Ad.6. 

W punkcie tym Pan Wójt przedstawił informację z działalności pomiędzy sesjami,  

a mianowicie: 

- W czasie od 16 czerwca do dnia dzisiejszego odbywały się spotkania z architektami  

i projektantami w temacie uzgodnienia projektów dotyczących: zagospodarowania terenu 

sportowo-rekreacyjnego obok przedszkola w Seceminie, remontu pomieszczeń  

biurowo-socjalnych Urzędu Gminy, remontu pomieszczeń w budynku „Starego Ośrodka 

Zdrowia” oraz zagospodarowania terenu przy pomniku obok Urzędu Gminy. 

- Wspólnie z sekretarzem Gminy, brał udział w spotkaniach dotyczących przygotowania 

Strategii Ponadlokalnej dla sześciu gmin – Nagłowice, Oksa, Słupia Jędrzejowska, Radków, 

Moskorzew i Secemin. W dniu 1 lipca 2021 r. w miejscowosci Radków zostało podpisane 

porozumienie w temacie koncepcji Strategii Ponadlokalnej dla w/w gmin. 

- Pan Wójt brał udział w spotkaniach organizowanych przez Lokalną Grupę Działania Region 

Włoszczowski, dotyczących środków finansowych możliwych do pozyskania przez organizacje 

z terenu naszej gminy. Ponadto wziął udział w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Działania.  

- Zorganizowane zostały spotkania i konsultacje w temacie przygotowania koncepcji budowy 

oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacyjnej dla miejscowości: Wolica, Kuczków, Wola 

Kuczkowska oraz sieci wodociągowej (łącznika) Bichniów-Czaryż. 

- Pracownicy Urzędu Gminy prowadzili akcję organizacji promocji szczepień przeciwko 

COVID-19. Do akcji promocyjnej włączyli się przedstawiciele: Klubu Seniora, Sołectwa 

Brzozowa, Koła Gospodyń Wiejskich Żelisławiczki, a także Przychodnie Zdrowia działające na 

terenie naszej gminy.  

Jako ciekawostkę Pan Wójt podał, że na dzień 30.06.2021 r. w naszej gminie zostało 

zaszczepionych 994 osoby z przedziału wiekowego 60+ (tj. 78%), a najmniej, bo tylko 49 osób 

(tj. 14.5%) z przedziału wiekowego 12-19 lat.  

Pan Wójt zaapelował do obecnych o zachęcanie do szczepień przeciwko COVID-19. 
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- Ponadto Pan Wójt odbył cykl spotkań dotyczących drogi wojewódzkiej Nr 795 od Psar do 

granicy z województwem śląskim. Spotkania dotyczyły wprowadzenia do realizacji zmian 

wnioskowanych przez mieszkańców miejscowości Psary. W Zarządzie Dróg wojewódzkich w 

Kielcach przeprowadził rozmowy z dyrektorem i pracownikami merytorycznymi w temacie 

projektu pozostałego ok. 600 metrowego odcinka drogi przebiegającego przez miejscowość 

Psary. Gmina Secemin zadeklarowała pokrycie kosztów przygotowania dokumentacji 

projektowej tego pozostałego do wyremontowania odcinka drogi nr 795 w m. Psary. 

- wspólnie z pracownikami referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej uczestniczyli  

w spotkaniach konsultacyjnych dotyczących zmian Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego dla gminy Secemin. W spotkaniach uczestniczyli również 

przedstawiciele pracowni urbanistycznych z Łodzi oraz Gliwic. 

- W miesiącach lipcu, sierpniu oraz wrześniu odbyły się zebrania sprawozdawczo-wyborcze 

jednostek OSP z terenu naszej gminy. 

- Ponadto Pan Wójt uczestniczył w spotkaniach z przedstawicielami Banku Gospodarstwa 

Krajowego i Urzędu Wojewódzkiego w temacie Programu Polski Ład. Spotkania odbyły się  

w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie. 

- Urząd Stanu Cywilnego zorganizował uroczystość 50-lecia pożycia małżeńskiego dla 16 par 

z terenu naszej gminy. 

- Odbyto cykl spotkań z przedstawicielami Grupy Energetycznej TAURON w temacie 

dystrybucji, zakupu energii oraz inwestycji energetycznych planowanych do realizacji w naszej 

gminie. 

- Pracownicy naszego urzędu przeprowadzili Narodowy Spis Powszechny Ludności  

i Mieszkań. 

- Wspólnie z sołtysem Bichniowa - radnym panem Łukaszem Baranem uczestniczyli  

w spotkaniach z mieszkańcami oraz geodetami prowadzącymi prace scaleniowe gruntów 

sołectwa Bichniów. 

- Po odczytaniu w dniu 17 września 2021 roku ostatecznej decyzji Wojewody Świętokrzyskiego 

zatwierdzającej projekt scalania gruntów rozpoczęły się działania fizyczne w tym temacie. 

Obecnie trwa budowa dróg dojazdowych do scalonych działek. 

- W miesiącu wrześniu odbyły się zebrania sołeckie w poszczególnych sołectwach, na których 

zostały omówione tematy związane z ich funkcjonowaniem. Rozdysponowano też fundusze 

sołeckie na realizację najpilniejszych zadań.  
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Pan Wójt podziękował sołectwom za przekazanie środków finansowych na zakup  

koparko-ładowarki. Kwota przeznaczona przez sołectwa na w/w sprzęt wynosi łącznie  

130 tysięcy zł. 

- Również w miesiącu wrześniu Pan Wójt brał udział w odbiorze technicznym i ostatecznym 

przebudowanego wiaduktu kolejowego nad linią kolejową Nr 4 w ciągu drogi powiatowej  

Nr 0233T Secemin-Bichniów. Gmina Secemin dofinansowała to zadanie kwotą  

ok. 250 tysięcy zł, a ponadto czynnie współpracowała z wykonawcą tego zadania firmą  

INPOL z Warszawy. 

- Pracownicy Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy realizowali Program 

„Czyste Powietrze”. Łącznie mieszkańcy gminy złożyli, za pośrednictwem gminnego punktu 

konsultacyjno-informacyjnego 33 wnioski o dofinansowanie oraz 11 wniosków o płatność. 

W miesiącach czerwiec-lipiec zorganizowano 7 spotkań informacyjnych w ramach w/w 

programu, w których wzięło udział 130 osób. 

Druga część informacji z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Ad.7. 

 Następnie przystąpiono do rozpatrywania projektów uchwał ujętych w porządku obrad 

sesji.  

Jako pierwszy rozpatrywano projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Włoszczowskiemu. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż powiat Włoszczowski zwrócił się z prośbą o dofinansowanie  

w kwocie 21 500,00 zł dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej polegającej na 

budowie chodnika w m. Secemin (droga obok sklepu „DINO”). Aby móc podpisać stosowną 

umowę niezbędne jest podjęcie przez Radę niniejszej uchwały. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 
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Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr XXVIII/230/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu. 

Następnie Pani Skarbnik odniosła się do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego i wyjaśniła, że jest to już trzecia 

zmiana tej uchwały na zadanie „Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pn. 

Rozbudowa DW 795 na odcinku miejscowości Psary” . W październiku bieżącego roku do 

Urzędu Gminy wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego z informacją o przesunięciu 

realizacji zadania na lata 2022-2023. Wobec powyższego należy podjąć niniejszą uchwałę. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania, które zostało przerwane ze względów technicznych i zostało 

powtórzone po 5 minutowej przerwie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr XXVIII/231/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Świętokrzyskiego. 

W dalszej części posiedzenia Pani Skarbnik odniosła się do zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Gminy Secemin na lata 2021-2026 i powiedziała, że Prognoza 

została uaktualniona w Załączniku Nr 1 do zmian budżetu. Dokonano także zmian  

w przedsięwzięciach tj. „Budowa sieci kanalizacyjnej wraz z oczyszczalnią ścieków dla 

miejscowości Międzylesie”. Całość realizacji inwestycji została przesunięta na rok 2022  

i wzrosła o środki pozyskane z Programu Polski Ład na to zadanie. Przesunięto też do 

realizacji na lata 2022/2023 zadanie: „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej 

w Gminie Secemin”. 

Wprowadzono nowe przedsięwzięcia o nazwie „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej  

w miejscowości Secemin”, „ Rozbudowa wodociągu w miejscowości Secemin” oraz „Budowa 

wodociągu Bichniów-Czaryż (łącznik) – realizacja zadania w przyszłym roku. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  
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Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr XXVIII/232/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Secemin na lata 

2021-2026. 

Głos w sprawie wprowadzonych zmian do uchwały budżetowej także zabrała Pani Skarbnik. 

Wyjaśniła, że budżet na 2021 rok zmniejszył się w związku z przesunięciem realizacji części 

zadań na rok 2022 między innymi zadania „Budowa sieci kanalizacyjnej wraz z oczyszczalnią 

ścieków dla m. Międzylesie”, „ Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej” oraz 

części zadań wodno-kanalizacyjnych .Środki te zostały w większości przesunięte na zadania 

takie jak: remont wodociągu na ul. Kościuszki w Seceminie oraz remont drogi gminnej  

Secemin-Zwlecza-Kluczyce. Po stronie dochodów i wydatków wprowadzono środki na projekt 

„Laboratoria Przyszłości”. Wprowadzono także dotację na pomoc dla Powiatu 

Włoszczowskiego oraz zwiększono środki na odbiór odpadów komunalnych o kwotę  

150 tysięcy zł. 

Pozostałe przesunięcia środków na paragrafach wynikają z bieżącej realizacji budżetu.  

Pani Skarbnik poprosiła o przegłosowanie wprowadzonych zmian. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/233/21 w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na 2021 rok. 

Następnie Pani Skarbnik odniosła się do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku rolnego na 2022 r. na terenie 

Gminy Secemin. Powiedziała, że została podjęta decyzja o niepodnoszeniu podatków, w tym 

podatku rolnego na 2022 rok. Jedynym podnoszonym podatkiem jest podatek leśny.  

W związku z powyższym należy podjąć stosowną uchwałę. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  
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Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/234/21 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej 

podstawy obliczenia podatku rolnego na 2022 r. na terenie Gminy Secemin. 

Następnie przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie Statutu Gminy 

Secemin. Pan Przewodniczący zaznaczył, że projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Secemin i zapytał czy są pytania w tej sprawie.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

„Przeciw”- 1 głos ( Jerzy Stępniak) 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/235/21 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Secemin. 

W dalszej kolejności rozpatrywano projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Secemin. 

Pan Przewodniczący podkreślił, że temat ten był dyskutowany na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Stałych.  

Pan T. Pudło przedstawił składowe wynagrodzenia wójta zawarte w projekcie uchwały  

i poprosił o zmniejszenie dodatku funkcyjnego do 1400 zł, co zmniejszy kwotę wynagrodzenia 

z 17 440, 00 zł do 15 620,00 zł. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że wynagrodzenie wójta jest regulowane Rozporządzeniem Prezesa 

Rady Ministrów. Są określone widełki i w gminie do 15 tysięcy mieszkańców wynagrodzenie 

zasadnicze, ma mieścić się w przedziale od 8200,00 zł do 10250,00 zł. Podobnie jest  

z dodatkiem funkcyjnym, który ma mieścić się w przedziale od 2520, 00 zł do 3150,00 zł.  

Pan T. Pudło powiedział, iż nie wiedział o Rozporządzeniu, ale skoro tak to poprosił  

o obniżenie do minimum wynagrodzenia czyli do kwoty 8200,00 zł. 

Pan Wójt powiedział, że nie spodziewał się, iż wysokość wynagrodzenia wójta będzie 

regulowana ustawowo. Podkreślił, że dla niego to minimalne z minimalnych wynagrodzenie 

jest wystarczające i poprosił o przegłosowanie takiego minimalnego wynagrodzenia jakie jest 

zapisane w Rozporządzeniu i ustawie. 
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Następnie głos zabrał pan E. Nowak i jeszcze raz przedstawił po kolei składowe 

wynagrodzenia wójta, podkreślając, iż doszły do niego głosy mieszkańców, że kwota zapisana 

w projekcie uchwały jest za duża. W związku z powyższym złożył wniosek, aby wynagrodzenie 

wójta było minimalne - zapisane Rozporządzeniem Rady Ministrów czyli 80 % wynagrodzenia 

maksymalnego.  

Pan Przewodniczący zaznaczył, że te zmiany uchwały i rozporządzenia są bardzo kłopotliwe 

w interpretacji i mogą być zarzuty RIO, jeżeli będzie wypłacone wyrównanie od sierpnia  

2021 roku i zaproponował, aby nie cofać się z wypłatą wyrównania wynagrodzenia i wypłacić 

je podwyższone od listopada 2021 roku. 

Pan Wójt stwierdził, że jest wiele nieścisłości w ustawie i w Rozporządzeniu, w temacie wypłaty 

wstecz wynagrodzenia i jeszcze raz poprosił o zmianę wynagrodzenia na minimalne. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, iż nie jest to dobre, że wynagrodzenia w samorządach 

narzucane są z góry, gdyż zabija to jego zdaniem ideę samorządności. 

Pan Wójt zwrócił się do przewodniczącego komisji budżetowej pana E. Nowaka i do radnego 

T. Pudło i powiedział, że warto by było przy podejmowaniu takich decyzji warto przeanalizować 

działania podejmowane w danych gminach przez władze. 

Następnie radni dyskutowali na temat wysokości wynagrodzenia wójta. Ostatecznie  

Pan E. Nowak zgłosił wniosek formalny o uchwalenie minimalnego wynagrodzenia wójta 

przewidzianego w rozporządzeniu i w ustawie . 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wniosku o obniżenie kwoty zasadniczej wynagrodzenia 

Wójta do kwoty minimalnej 8200 zł . 

„Za” głosowało 8 radnych: Tadeusz Pudło, Bogdan Pośpiech, Grzegorz Zalas, Bogdan Wasik, 

Edmund Nowak, Janusz Bartyzel, Dariusz Grzesik, Ewa Lis. 

„Przeciwko” głosowało 7 radnych: Katarzyna Pawlik-Kozieł, Andrzej Rajca, Jerzy Stępniak, 

Monika Gosek, Łukasz Baran, Henryk Lis, Mariusz Krzyżanowski 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie wniosku i ogłosił 10 minut przerwy na zredagowanie 

nowego projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Secemin zgodnie 

z wnioskiem pana Edmunda Nowaka. 

Obrady wznowiono o godzinie 10:20. Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie  

zmienionej uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Secemin. 
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Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

„Przeciw”- 0 głosów  

„Wstrzymał się” – 1 głos ( Mariusz Krzyżanowski)  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Secemin. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/236/21 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Secemin. 

Kolejny rozpatrywany projekt uchwały dotyczył przyjęcia Rocznego programu 

współpracy Gminy Secemin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2022 roku. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż Program ten jest corocznie przygotowywany i przyjęcie go będzie 

początkiem do ogłoszenia konkursu dla organizacji pozarządowych na realizacje zadań 

publicznych z zakresu sportu i rekreacji.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

„Przeciw”- 0 głosów  

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/237/21 w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy 

Secemin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2022 roku. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przedstawił Pan Wójt. Wyjaśnił, iż założone na ten rok kwoty za odbiór 

odpadów komunalnych zostały znacznie przekroczone. Aby nie zmieniać w końcówce roku 

stawki dla mieszkańców za odbiór odpadów komunalnych, Gmina postanowiła skorzystać ze 

zmiany w przepisach prawnych, które obecnie pozwalają dopłacić z budżetu gminy brakującą 

kwotę za odbiór odpadów komunalnych. 

Pan B. Wasik uściślił, że gmina może dopłacić do śmieci, ale nie w 100%.  

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
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„Przeciw”- 0 głosów  

„Wstrzymał się” – 0 głosów  

 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/238/21 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

W dalszej części posiedzenia radni dyskutowali w sprawie ustalenia diet radnych Rady 

Gminy Secemin. 

Pan Sekretarz odczytał stawki diet dla radnych z podziałem na pełnione funkcje.  

Pan T. Pudło pytał skąd data wejścia uchwały w życie od 1 grudnia, skoro wójt ma mieć 

wyrównanie od sierpnia i zaproponował, aby dieta za pełnienie funkcji Wiceprzewodniczącego 

Rady gminy była wyższa niż zakładana w przygotowanym projekcie uchwały. 

Odpowiedzi w sprawie wypłaty podwyższonych diet radnych od grudnia udzielił Pan Sekretarz. 

Wyjaśnił, że ustawa nie mówi nic na temat diet dla radnych. Zmieniła się stawka bazowa, na 

podstawie której ustalane są diety, ale nie ma w ustawie nic zapisane o stawkach 

obligatoryjnych dla radnych i konieczności zmiany pobieranych diet. 

Pan Wójt wyjaśnił, że zmiana jego wynagrodzenia będzie od listopada, a nie od sierpnia  

i dodał, iż w zmienionej ustawie nie ma zapisów odnośnie zmian diet radnych, dlatego uchwała 

rozpatrywana wejdzie w życie z dniem 1 grudnia.  

Pan B. Wasik dodał, iż ustalono na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Secemin, że dieta wiceprzewodniczącego będzie wynosić połowę diety Przewodniczącego. 

Pan E. Nowak stwierdził, że dieta Przewodniczącego Rady Gminy jest zbyt wysoka i jego 

zdaniem podwyżka dla wszystkich radnych powinna być procentowa. 

Do powyższego odniósł się Pan Wójt i powiedział, że na ostatnim wspólnym posiedzeniu 

Komisji Stałych zaproponował te stawki dla radnych w oparciu na zaangażowanie radnych  

w pracę i nakładu czasu pracy i jego zdaniem stawki są adekwatne do pełnionych funkcji. 

Pan Przewodniczący powiedział, że stawka jego diety jest od kilku kadencji na tym samym 

poziomie i nie musi dostawać podwyżki. 

Pan T. Pudło zaproponował, aby zwiększyć dietę dla Wiceprzewodniczącego. 
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Pan H. Lis odpowiedział, że dla niego ta kwota proponowana w uchwale jest zadawalająca  

i poprosił, aby została na tym poziomie.  

Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet 

radnych Rady Gminy Secemin. 

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

„Przeciw”- 0 głosów  

„Wstrzymał się” – 2 głosy (Edmund Nowak, Tadeusz Pudło) 

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/239/21 w sprawie ustalenia diet radnych Rady Gminy Secemin. 

Do kolejnego projektu uchwały ujętego w porządku obrad odniósł się Pan wójt  

i powiedział, że na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Secemin złożył 

wniosek o ryczałtowe wynagrodzenie miesięczne dla sołtysów. Będzie to miesięczna, 

systematyczna dieta - 100 zł dla sołtysa w związku z pełnioną funkcją.  

Głos w związku z powyższym zabrała Pani Sołtys –Małgorzata Żesławska, która powiedziała, 

iż sołtysi cieszą się, że taka uchwała powstała i poprosiła o podniesienie tej stawki do 150 zł, 

jeżeli jest taka możliwość. Podała przykład sąsiedniej Gminy Radków, w której diety dla 

sołtysów są wyższe. 

Do powyższego odniósł się Pan Wójt , który wyjaśnił, że jest to początkowa propozycja zmian 

wynagradzania sołtysów. Zaznaczył, że nie porównywał diet sołtysów w innych gminach, ale 

jego propozycją jest 100 zł miesięcznie. Dodał, że Gmina Secemin jest bardzo rozdrobniona 

jeżeli chodzi o sołectwa, a nożyce możliwości budżetowej się ograniczają. Zawnioskował  

o przyjęcie tej podanej w uchwale kwoty i zaproponował ewentualną podwyżkę w ciągu roku 

budżetowego. Podał przykład jednej z gmin w Województwie Śląskim, która jest trzy razy 

większa od Gminy Secemin, a sołectw w niej jest cztery. 

Pan E. Nowak zaznaczył, że jego zdaniem wielkość diety sołtysa powinna być uzależniona od 

ilości mieszkańców danego sołectwa, od wielkości sołectwa. 

Pan A. Rajca zaznaczył, iż nie podziela opinii radnego E. Nowaka, gdyż jeżeli jest większe 

sołectwo to i prowizja dla sołtysa od pobieranych podatków i opłat jest większa. Zaznaczył, iż 

jest za tym, aby zwiększyć diety dla sołtysów w przyszłości, a na obecną chwilę przyjąć 

proponowaną w uchwale stawkę. 

Pan T. Pudło zaproponował kwotę120 zł.  
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Pan Wójt poprosił, aby przyjąć uchwałę w proponowanej formie teraz, a w przyszłym roku 

przeanalizować ten temat ponownie. 

Pan B. Wasik dodał, iż wniosek Pani Sołtys został zapisany i poprosił o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów sołectw położonych na 

terenie Gminy Secemin w związku z pełnioną funkcją.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych  

„Przeciw”– 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 2 głosy ( Tadeusz Pudło, Mariusz Krzyżanowski) 

Pan Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/240/21 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów sołectw 

położonych na terenie Gminy Secemin w związku z pełnioną funkcją. 

Jako ostatni rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały 

Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty  

za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest gmina Secemin. 

Do projektu w/w uchwały odniósł się Pan Wójt i powiedział, iż do Urzędu Gminy wpłynął 

wniosek od mieszkańców miejscowości Czaryż zawierający prośbę o wyznaczenie 

dodatkowego przystanku dla autobusu szkolnego. Takie umiejscowienie przystanku musi być 

zatwierdzone przez Radę w drodze uchwały.  

Pan Wójt zaznaczył, że w przyszłym roku szkolnym będą prowadzone rozmowy, aby 

zmniejszyć ilość przystanków dla autobusu szkolnego do jednego na miejscowość. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

„Przeciw”- 0 głosów. 

„Wstrzymał się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak  

Uchwała Nr XXVIII/241/21 w sprawie zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Rady Gminy  
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Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest gmina Secemin. 

Ad. 8  

 W punkcie tym Przewodniczący przedstawił analizę ze złożonych mu oświadczeń 

majątkowych radnych przeprowadzoną przez niego oraz Urząd Skarbowy – w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Podkreślił, iż oświadczenia zostały złożone w ustawowym terminie i w żadnym przypadku nie 

było podstaw do złożenia zawiadomienia do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. 

Następnie Pan Wójt przedstawił informację na temat złożonych przez kierowników referatów 

Urzędu Gminy oraz kierowników podległych jednostek organizacyjnych. Poinformował, iż dwie 

osoby zostały wezwane do Urzędu Skarbowego celem złożenia wyjaśnień. Podobnie jak  

w przypadku radnych nie było podstaw do złożenia zawiadomienia do CBA. 

Ad.9. 

 W punkcie tym radny D. Grzesik pytał o przyczynę wycofania z porządku obrad uchwały 

w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na  

terenie Gminy Secemin realizowanego przez Włoszczowski Zakład Wodociągów  

i Kanalizacji Sp. z o.o.. 

Pan Wójt wyjaśnił, iż uchwała ta będzie procedowana dopiero po zatwierdzeniu taryf dla 

Włoszczowskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. przez Wody Polskie. 

Pan D. Grzesik pogratulował pani sołtys Małgorzacie Żesławskiej zdobycia tytułu sołtysa roku 

w Powiecie Włoszczowskim. 

Gratulacje pani Sołtys złożył także Pan Przewodniczący, życząc pozostałym sołtysom 

zdobycia takiego tytułu. 

Pan E. Nowak pytał czy ażury układane na rowach ul. Jędrzejowskiej w Seceminie będą 

układane na całej długości tej ulicy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że ażury nie będą układane tylko przy skrzyżowaniu z drogą powiatową 

biegnącą od Bichniowa. Dodał, że zwróci się z prośbą do Powiatu Włoszczowskiego, aby 

wyraził zgodę na zbieranie poboczy, gdyż są one wysokie i woda zatrzymuje się na drogach. 

Zaznaczył, że jest podmiot , który tą ziemię zagospodaruje. 
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Pan B. Wasik zaznaczył, że rowy odprowadzające wodę z ulic powinny być budowane, gdyż 

woda nie ma gdzie odpływać. 

Ad.10.  

 W punkcie tym Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany 

i zamknął XXVIII sesję Rady Gminy Secemin. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

mgr Bogdan Wasik 

 

 

 

 

 


